
Protokół Nr 21
z posiedzenia Komisji Gospodarczo-Finansowej z dnia 27.10.2016r.

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli członkowie Komisji Gospodarczo-Finansowej obecni zgodnie
z  załączoną listą  obecności  stanowiącą  zał.  nr  1  do  niniejszego protokołu  oraz  przedstawiciele
Urzędu Gminy: Wójt Gminy Pabianice H. Gajda oraz Skarbnik M. Nowicka.

Posiedzeniu Komisji przewodniczył Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej M. Gryska.

Tematy posiedzenia były następujące: 
1. Zapoznanie się z wnioskami złożonymi do projektu budżetu Gminy Pabianice na 2017 r. oraz
przyjęcie założeń do budżetu gminy. 
2. Sprawy różne, w tym omówienie materiałów na sesję.

Ad. pkt 1.

Przewodniczący powitał zebranych i oddał głos Wójtowi.
Wójt przedstawi priorytetowe zadania inwestycje proponowane do budżetu na 2017r. przez Urząd
Gminy  z  zakresu  inwestycji  drogowych  i  oświetlenia,  wodociągów  i  kanalizacji  oraz  oświaty,
kultury i sportu. Informacja w tym zakresie stanowi zał. nr 2, 3 i 4 do protokołu.

Skarbnik  podkreśliła,  że  nie  wszystkie  zadania,  o  których  wspomniał  Wójt  będą  mogły  być
zrealizowane w 2017r.

Przewodniczący Komisji podkreślił, jak ważne jest by realizować te inwestycje, na które można
uzyskać dofinansowanie ze środków zewnętrznych. Następnie poinformował, że prowadzone były
rozmowy w sprawie doposażenia szkół, w szczególności w zakresie budowy sal gimnastycznych.
Ocenił te działania pozytywnie. Następnie oddał głos kolejnym radnym.

Radny K. Kowalski zapytał o kwotę 80 tys. zł z przeznaczeniem na wodociągi w Rydzynach.

Wójt odpowiedział, że kwota ta jest przeznaczona na rozbudowę wodociągu, natomiast 15 tys. zł na
wykonanie projektów.

Radny odniósł się również do sprawy wykonania dokumentacji projektowej oświetlenia ulicznego
w Rydzynach, którego wykonanie zostało odłożone ze względu na planowany projekt przebudowy
drogi przez powiat.

Wójt zauważył, że przy wykonaniu projektu przebudowy drogi wykonany zostanie również projekt
oświetlenia.

Radny K.  Kowalski:  czy kwota  60 tys.  zł  będzie wystarczająca.  Radny pytał  również  z  jakich
inwestycji miałyby powstać oszczędności na wykonanie projektu dot. drogi gminnej w Rydzynach?

Wójt stwierdził, że na ten moment powiat poinformował o takiej kwocie, tj. 60 tys. zł. 

Skarbnik  z  kolei  stwierdziła,  że  oszczędności  miałyby  pochodzić  z  zadań  inwestycyjnych,  po
przetargach.

W dalszej kolejności Wójt poinformował o propozycji przeniesienia Gminnego Ośrodka Pomocy
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Społecznej.  Wyremontowano  2  pomieszczenia  po  posterunku  policji  w  Piątkowisku,  jednak
pomieszczeń tych nie da się zaadaptować na biura ze względu na to, że są zbyt niskie. Istnieje
możliwość wynajęcia biur przy ul. Tkackiej 2 od spółdzielni spożywców. Czynsz wynosiłby 2100 zł
netto, czyli 2580 zł brutto. Wraz z mediami kwota ta dochodziłaby do ok. 3000 tys. zł. W związku z
tym konieczny byłby remont,  na który należałoby zabezpieczyć  środki  w budżecie,  przy czym
podjęte zostałyby negocjacje ze spółdzielnią w sprawie wliczenia kosztów remontu w czynsz. 

Radni przyjęli powyższą informację do wiadomości.

Radna M. Lubowicka zapytała o kwotę 500 tys. zł na drogę w Woli Żytowskiej. Czy chodzi o drogę
Wola Żytowska do Wymysłowa, a także poruszyła sprawę wykonania dokumentacji projektowej
chodnika w Koninie.

Wójt zauważył, że chodzi o drogę przez Wolę Żytowską. Natomiast projekt chodnika w koninie ujął
w propozycjach do budżetu.

Radna M. Brandeburg przypomniała również o potrzebie wykupu gruntu pod poszerzenie działki
OSP w Piątkowisku.

Z  kolei  radny  Ł.  Drewniak  zapytał  o  drugą  drogę  w  Górce  Pabianickiej,  o  chodnik  Górka
Pabianicka-Gorzew, o rozbudowę sali gimnastycznej w Petrykozach, czy przewiduje się stworzenie
dodatkowych sal i co z przedszkolem.

Wójt odpowiedział, że przewiduje się dodatkowe sale. Zauważył, że chciałby stworzyć przedszkole
w Żytowicach, ale istnieje problem z dowozem dzieci z całej gminy.

Wypowiedź Wójta uzupełnił Przewodniczący M. Gryska, który orientował się w kwestii planów
rozbudowy  szkoły  w  Petrykozach.  Poinformował,  że  ma  zostać  dobudowane  piętro,  gdzie
stworzone zostaną 4 dodatkowe sale. Ponadto budynek ma zostać wydłużony w stronę Petrykóz. 

Innych tematów nie było.

Przewodniczący podsumował temat.

Następnie Skarbnik przedstawiła wskaźniki do budżetu. Były one następujące:
• wskaźnik wzrostu płac: 4%, przy wskaźniku przyjętym przez Państwo – 4,3%;
• wskaźnik inflacji (wzrostu stawek podatkowych): 1,3% - taki sam, jak wskaźnik przyjęty

przez Państwo;
• wydatki bieżące na poziomie roku ubiegłego.

Skarbnik zauważyła jeszcze, że przewiduje się wzrost płac nauczycieli na poziomie 1,3%, jednak
subwencja jeszcze nie wpłynęła. Utworzona zostanie rezerwa na ten cel na podstawie wyliczeń od
każdej jednostki.

Podsumowując powyższe i opierając się na projektach uchwał dotyczących stawek podatków na rok
2017 Skarbnik zauważyła, że w niektórych przypadkach stawki zostały obniżone w stosunku do
roku ubiegłego.

Pytań do powyższego nie zgłaszano.

Za przyjęciem wskaźników w zaproponowanych wysokościach opowiedziało się 5 radnych za, przy
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2 głosach wstrzymujących.

 

Ad. pkt 2.

Wójt  i  Skarbnik  omówili  projekty uchwał  od  nr  roboczego  XXX/A/2016 do XXX/K/2016,  co
stanowi zał. od nr 5 do nr 15.

Radny Ł. Drewniak, odnosząc się do projektu o nr roboczym XXX/A/2016 zapytał o przekazanie
kwot na budowę ul. Złotej i Stadionowej. Pytał z jakich przyczyn to przekazanie.

Skarbnik  wyjaśniła,  że  istnieje  prawdopodobieństwo,  że  część  prac  wykonane  zostanie  już  w
bieżącym roku, dzięki czemu nie blokowałoby się wszystkich środków przeznaczonych na ten cel w
przyszłorocznym budżecie.

Do kolejnych projektów nie było pytań. 

Skarbnik  omawiając  projekt  o  nr  roboczym XXX/J/2016 wyjaśniła,  że  zwiększa  się  środki  na
ochronę zdrowia w związku z wnioskiem Kierownika J. Plucińskiego, w którym uzasadnieniem
tego  jest  odgórnie  ustalona  podwyżka  dla  pielęgniarek  od  1  stycznia  2017r.  Ponadto  nie
uwzględniono  w  budżecie  nagród  jubileuszowych.  Skarbnik  jednocześnie  zauważyła,  że  będą
wpływy z NFZ na podwyżki dla pielęgniarek.

Z kolei Wójt poinformował,  że Rada Społeczna pozytywnie zaopiniowała wniosek o powołanie
poradni leczenia uzależnień, o czym stanowi projekt o nr roboczym XXX/K/2016.

Uwag nie było.

Wójt poinformował, że planuje wprowadzić pod obrady sesji uchwały:
- zmieniająca uchwałę Nr XXI/190/2016 Rady Gminy Pabianice z dn. 30 marca 2016r. w sprawie
zasad  udzielania  dotacji  celowej  na  dofinansowanie  kosztów  inwestycji  z  zakresu  ochrony
środowiska  i  gospodarki  wodnej  do  budowy  przyłączy  kanalizacyjnych  i  przydomowych
oczyszczalni ścieków (zał. nr 16);
- zmian w budżecie gminy Pabianice na 2016r. /dot. włączenia do budżetu środków Krajowego
Funduszu Szkoleniowego/ (zał. nr 17).

Radna  M.  Lubowicka  zapytała,  dlaczego  gmina  nie  otrzymała  dofinansowania  na  budowę
przydomowych oczyszczalni ścieków.

Wójt odpowiedział, że wniosek gminy nie został rozpatrzony pozytywnie. Więcej informacji w tym
temacie udzieli Kierownik S. Izbicki na sesji.

Innych pytań nie było.

W  ramach  spraw  różnych  radny  K.  Kowalski  zauważył,  że  mieszkańcy  Rydzyn  wystąpili  o
sfinansowanie pomiaru poziomu hałasu.

Wójt odpowiedział,  że wniosek ten został  skierowany do komórki prawnej z uwagi na fakt,  że
gmina nie może finansować tego typu zadań.
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Radny wyraził opinię, że należy wziąć pod uwagę zdanie mieszkańców. Uważał, że gmina może
sfinansować taki pomiar, jeżeli jest taka decyzja i nie jest to wchodzenie w kompetencje innych
podmiotów. 

Wójt zauważył, że ponosi odpowiedzialność finansową.
Radny Ł. Drewniak zapytał o uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu dla
części wsi Górka Pabianicka oraz powtórzył pytanie o budowę chodnika Górka Pabianicka-Gorzew
oraz dokumentację drugiej drogi w Górce Pabianickiej.

Wójt odpowiedział, że uchwały będą przygotowane na sesję listopadową. Będzie chciał wykonać
dokumentację projektową drogi. Stwierdził również, że wskaże, którzy mieszkańcy nie zgadzają się
na przekazanie gruntów pod chodnik, którzy nie zgłaszają się do gminy mimo takiego wezwania.
Zauważył, że należałoby zabezpieczyć środki na wykup gruntów.

Ostatnie pytanie zadał radny K. Kowalski,  który chciał  usłyszeć bliższe wyjaśnienia w sprawie
oświadczeń o wyrażeniu/nie wyrażeniu zgody na podanie do publicznej wiadomości nr telefonu i
adresu.

Wyjaśniono, że radni zostali poproszenie o złożenie takich oświadczeń w związku z wnioskiem o
udostępnienie informacji publicznej jaki wpłynął do gminy. Ustalono, że pełnych informacji w tym
zakresie udzieli Kierownik M. Wieczorek podczas sesji Rady Gminy Pabianice.

Dalszych pytań nie było.

Przewodniczący zakończył posiedzenie Komisji.

Przewodniczący Komisji 
Gospodarczo-Finansowej

Marek Gryska

  Protokołowała: Andżelika Struzikiewicz
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